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 فراخوان عمومی به دارندگان
 قبوض ودیعه گذاری حج

سازمان حج و زیارت با صدور فراخوان عمومی از تمامی دارندگان قبوض ودیعه گذاری حج تمتع دعوت کرد تا برای تکمیل اطلاعات خود اقدام کنند.   سازمان حج و زیارت اعلام کرد: به منظور سامان 
دهی اولویت ها، اطلاعات و ارتباطات، از کلیه دارندگان قبوض ودیعه گذاری حج تمتع دعوت می شود از صبح روز دوشنبه ۱۴ آبان ماه، برای تکمیل اطلاعات  خود در سامانه رزرو حج سازمان حج و 
زیارت به نشانی https://reserve.haj.ir  اقدام کنند. هدف از این فراخوان سامان دهی کلی اولویت های باقی مانده، برقراری ارتباطات بعدی سازمان حج و زیارت با ایشان، اطلاع رسانی  و ...است.

...از میان خبرها
سازمان غذا و دارو: امکان رهگیری 

محصولات کشاورزی را نداریم

شناسنامه دار کردن  مزارع از زمستان آغاز 
می شود

مدیرکل فــراورده های غذایی و آشامیدنی سازمان غذا و 
دارو گفت: هم اکنون سازمان غذا و دارو به راحتی می تواند 
فراورده های غذایی را به واسطه پروانه ساخت آن از کارخانه 
تولیدی رهگیری کند، اما این امکان دربــاره محصولات 
کشاورزی وجود ندارد و مزارع هنوز شناسنامه دار نشده اند 
و ما صرفا در صورت بالا بودن باقی مانده سموم، موارد 
را به وزارت جهادکشاورزی اعــلام می کنیم. به گزارش 
فارس، وحید مفید با بیان این که تمام برنامه سازمان، 
نظارت بر زنجیره تولید مواد غذایی در قالب »سند ایمنی 
غــذا« اســت، اظهار کــرد: با برنامه ریــزی صــورت گرفته و 
قول جهاد کــشــاورزی در اوایــل زمستان، اولین گــروه از 
کدهای شناسه مزارع به ما اعلام می شود و ما می توانیم 
محصولات کشاورزی را ردیابی و پایش کنیم. وی افزود: 
مشکل اصلی دربــاره محصولات کشاورزی این است که 
اکنون امکان ردیابی و پیگیری این محصولات به دلیل 
شناسنامه نداشتن باغات کشاورزی وجود ندارد. در نظارت 
ها تعداد محدودی از این محصولات، قابلیت پیگیری دارند 
که با هماهنگی جهاد کشاورزی مقرر شده است که زمین 
های کشاورزی شناسه گذاری و مزارع و باغات شناسنامه 

دار شوند.

ماجرای سیب زمینی ها	 
وی همچنین با اشاره به گزارش هایی مبنی بر آلودگی 
زمینی  درباره نیترات سیب  هــا،  زمینی  سیب  برخی 
توضیح داد: نمونه برداری های معاونت های غذا و دارو 
براساس روش های علمی بوده و اگر در نمونه ای میزان 
نیترات حتی چند برابر باشد، نمی توانیم حکم کنیم که کل 
سیب زمینی های کشور این مشکل را دارد. ممکن است 
در برخی مناطق به نمونه هایی برخورد کنیم که میزان 
نیترات و نیتریت بالاتر از حد مجاز باشد، اما این موضوع 
به این معنا نیست که میزان باقی مانده سموم روی همه 
محصولات تولیدی در کشور به صورت نامتعارف بالاتر از 
حد مجاز باشد.مفید افزود: براساس طرحی که در چند 
سال گذشته سازمان غذا و دارو آن را پیگیری می کند، 
پایش میزان باقی مانده سموم کشاورزی ازجمله نیترات 
و نیتریت و درباره برخی محصولات خاص، فلزات سنگین 
است که در سال های 93، 9۴، 95 و 96 میزان باقی 
مانده سموم به ترتیب روی 7، ۱5، ۱7 و ۱8قلم محصول 
اندازه گیری شده که براساس برنامه ریزی های صورت 
گرفته امسال نیز، میزان باقی مانده سموم روی 30 قلم 

محصول پایش خواهد شد.

وزیر آموزش و پرورش:

اجرای برنامه های بانشاط چون تماشای 
فوتبال در مدارس ادامه دارد

وزیر آموزش و پرورش گفت: اجرای برنامه های بانشاط 
ــه دارد و در این  ــدارس ادام چــون تماشای فوتبال در م
خصوص مصادیق شناسایی و ابلاغ می شود. به گزارش 
فارس، بطحایی دیروزدر حاشیه مراسم نواخته شدن زنگ 
استکبارستیزی و راهپیمایی ۱3 آبان در پاسخ به پرسشی 
در خصوص پخش فوتبال فینال جام باشگاه های آسیا 
در مدارس، اظهار کرد: این اقدام برای شادابی و نشاط 
دانش آموزان بود و کاری که اتفاق افتاد مدیون همکارانم 
در مدارس است. وی گفت: مدیران مدارس و معلمان به 
 رغم نبود امکانات که در مدارس با آن مواجه هستیم این 
کار بسیار زیبا را رقم زدنــد، یعنی بچه ها تمرین کردند 
که به بهانه دیدن یک مسابقه، چگونه در کنار همدیگر 
شادی کنند.  بطحایی افــزود: یکی از هدف هایی که در 
دوره هــای آموزش و پرورش باید دنبال کنیم و متاسفانه 
جایش در مدارس خالیست، این گونه برنامه هاست که 
دانش آموزان را با نشاط می کند. وی تصریح کرد: تلاش 
می کنیم امثال این مناسبت را که روز شنبه اتفاق افتاد در 
طول سال تحصیلی دنبال کنیم و در موضوعات مختلفی 
که در مدرسه اتفاق می افتد، بچه ها در کنار هم مشارکت 
کنند که موجب می شود نشاط و شادمانی بسیار مثبت 
و موثر تربیتی برایشان به ارمغان بیاورد. وزیر آموزش و 
پرورش در پاسخ به این پرسش که آیا دستورالعملی در 
این خصوص تدوین می شود، گفت: این موضوع در حوزه 
پرورشی است که دستورالعمل داریم ولی باید مصادیق را 
تشخیص داده و ابلاغ کنیم . وی در خصوص نبود امکانات 
در مدارس نیز افزود: این موضوع یک بار دیگر مظلومیت 
آموزش و پرورش و مدارس را نشان داد که در مدارس ما 
گاهی اوقات یک تلویزیون ۱۴ اینچ که بچه ها بتوانند از آن 

استفاده کنند، وجود ندارد.

ورود اسناد لانه جاسوسی به برخی کتب 
درسی

دانش پور- بطحایی وزیر آموزش و پرورش دیروز در حاشیه 
ــاره ورود اسناد لانه جاسوسی و  راهپیمایی ۱3 آبــان درب
دستاوردهای انقلاب به کتب درسی، گفت: برخی از این 
اسناد در بعضی کتاب های درسی گنجانده شده است تا 
دانــش آمــوزان با روش هــای شیطانی که آمریکا برای نفوذ 
و دخالت در کار کشور پیش گرفته بود، آشنا شوند. البته 
همچنان به نظر می آید کتاب های درسی ظرفیت این را دارد 
که مواردی به ویژه در حوزه دانش آموزی و کودکان و تاثیراتی 
که سیاست های شیطانی آمریکا در مسیر تربیت دانش آموزان 
و جوانان پیش گرفته بود به ویژه در قبل از انقلاب مورد شرح و 

بسط قرار گیرد تا بچه ها آشنا شوند.

...علمی فناوری
شرایط دریافت تخفیف نیم بهای پهنای باند

الزام تمامی سایت های داخلی برای ثبت 
IP آدرس  خود در پرتال سازمان فناوری 

اطلاعات 

معاون وزیــر ارتباطات گفت: سایت های داخلی برای 
دریافت تخفیف نیم بهای پهنای باند باید آدرس IP خود 
را در پرتال سازمان فناوری اطلاعات به ثبت برسانند و 
کاربران نیز نباید از فیلترشکن استفاده کنند.به گزارش 
مهر، حسین فلاح جوشقانی، درباره نبود محاسبه تخفیف 
ــرای سایت هــای داخلی از سوی  نیم بهای اینترنت ب
اپراتورهای اینترنت و اعتراض کاربران و برخی دارندگان 
سایت های داخلی به این موضوع، اظهار کرد: شورای فنی 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات در مصوبه ای، تمامی 
سایت های داخلی را ملزم کرده است که در پرتال سازمان 
فناوری اطلاعات، IP آدرس خود را به ثبت برسانند.وی با 
بیان این که هم اکنون بیش از هزار وب سایت داخلی در 
این سامانه ثبت نام کرده اند و از تخفیف نیم بهای پهنای 
باند بــرخــوردار می شوند، گفت: دیگر وب سایت های 
داخلی نیز باید در این سامانه ثبت نام کنند تا اپراتورها 
براساس این فهرست، تخفیف مدنظر را برای این وب سایت 
ها و کاربرانی که از آن ها استفاده می کنند، لحاظ کنند.
به گفته وی، یکی از مشکلاتی که در محاسبه تخفیف نیم 
بهای اینترنت برای وب سایت های داخلی وجود دارد، 
این است که این سایت ها به طور مداوم آدرس IP خود را 
تغییر می دهند از این رو  اپراتورها اطلاعی از داخلی بودن 
آن ها ندارند و ترافیک شان نیم بها محاسبه نمی شود.وی 
افــزود: بخش دیگری از محاسبه نکردن تخفیف نیم بها 
برای ترافیک داخلی پهنای باند، به استفاده کاربران از 
فیلترشکن و VPN برمی گردد. چرا که در این صورت هم 
حتی اگر کاربر وارد وب سایت های داخلی شود، ترافیک 
پهنای باند از خارج از کشور وارد شده و تخفیف پهنای 
باند شامل آن نمی شود.معاون وزیر ارتباطات از کاربران 
خواست در زمان استفاده از سایت های داخل کشور، از 
خاموش بودن فیلترشکن و VPN خود اطمینان داشته 
باشند تا ترافیک پهنای باند آن ها به عنوان ترافیک خارجی 
محاسبه نشود و شامل تخفیف پهنای باند برای استفاده از 

وب سایت های داخلی، شود.

سخنگوی اتحادیه کسب وکارهای اینترنتی 
اعلام کرد:

خطر ورشکستگی بسیاری ازکسب وکار های 
اینترنتی نوپا  

سخنگوی اتحادیه کسب وکارهای اینترنتی  با بیان این 
که مشکلات و موانع کسب وکارهای اینترنتی همچنان 
وجود دارد، افزود:  با ادامه این وضعیت  خطر ورشکستگی   
بسیاری از کسب وکار های دیجیتال نوپا  را تهدید می کند  
به گزارش باشگاه خبرنگاران، سیدرضا الفت نسب با اشاره 
به فعالیت   ۱00 هزار  کسب و  کار دیجیتالی در کشور 
گفت :  البته اگر بخواهیم رانندگان تاکسی های آنلاین 
را حساب کنیم، این عدد کمی تغییر می کند، چون حدود 
200 الی 250 هزار راننده هستند که درآمد اصلی آن 
ها از طریق همین پلت فرم هاست که این ها هم مستقیم و 
تمام وقت هستند. اما تعداد دیگری هستند که به صورت 
پاره وقت در حال فعالیت هستند و غیرمستقیم فعالیت 
می کنند که تعداد آن ها یک جامعه 500هـــزار نفری 
متشکل از مستقیم و غیرمستقیم، تمام وقت و نیمه وقت را 
به وجود می آورد.وی خاطر نشان کرد: با توجه به وضعیت 
اقتصادی کشور، اگر همین وضعیت ادامه پیدا کند، سال 
98 بسیاری ازفعالیت های  استارت آپی کوچک تعطیل 
می شود . در واقع  مشکل اصلی آن ها نبود بازار است چرا 
که وجود مشکلات معیشتی باعث می شود تا سرویس های 

دیجیتالی از اولویت مردم خارج شوند.

اولین کرم اینترنتی دنیا ۳۰ ساله شد

در شرایطی که انبوهی از کرم ها و ویروس ها و بدافزارهای 
اینترنتی در تلاش برای سرقت اطلاعات شخصی کاربران 
هستند، 30سالگی کرم موریس به عنوان اولین کرم رایانه 
ای فرا رسیده است.به گــزارش  مهر؛ این کرم اولین بار 
در دوم نوامبر سال ۱988 در فضای مجازی پخش شد 
و توسط یک دانشجوی دانشگاه کرنل به نام رابرت تاپان 
موریس نوشته شد و به همین علت هم به کرم موریس 
شهرت یافت.هدف موریس از نگارش کدهای این کرم 
آسیب زدن به رایانه های متصل به اینترنت که در آن زمان 
از 88 هزار رایانه فراتر نمی رفتند، نبود. او قصد داشت از 
این طریق ابعاد و میزان گستردگی اینترنت را اندازه گیری 
کند. اما نقص در نگارش کدهای برنامه موریس آن را در 
عمل به یک نرم افزار مخرب مبدل کرد. برنامه یادشده به 
گونه ای کدنویسی شده بود که حتی در صورت پاسخ مثبت 
به نصب آن روی یک رایانه باز هم خود را روی سیستم کپی 
می کرد و این کپی کردن های مکرر باعث می شد تا رایانه 
ها دچار اختلال شود و از کار بیفتد. این بدافزار به سرعت 
حدود ۱0 درصد از رایانه های متصل به اینترنت را آلوده 
کرد و دامنه فعالیت تخریبی آن به آزمایش های پروازی 

ناسا نیز کشیده شد.

 پیام های خصوصی بیش از ۸۱ هزار حساب 
کاربری فیسبوک هک شد

8۱000 حساب  از  پیام های خصوصی بیش  هکرها، 
کاربری فیسبوک را به سرقت بردند. فیسبوک ادعا می کند 
که هیچ گونه نقص امنیتی در این شبکه  اجتماعی وجود 
ــزارش زومیت ؛ ظاهرا پیام های هر حساب  نــدارد.بــه گ
کاربری با قیمت ۱0 سنت از طریق هکرها فروخته شده 
است. شرکت امنیت سایبری Digital Shadows این 
ادعا را بررسی کرد و متوجه شد که پیام های خصوصی 
بیش از 8۱ هزار حساب کاربری به عنوان نمونه به صورت 
 Digital آنلاین به اشتراک گذاشته شده است. همچنین
Shadows تایید کرد که اطلاعات شخصی همچون شماره  
تماس و آدرس ایمیل ۱76 هزار حساب کاربری دیگر نیز 
منتشر شده است، اما از آن جایی که حساب های کاربری 
مربوط این اطلاعات را پنهان نکرده بودند، این ادعا را 

می توان نادیده گرفت.

 گروه اجتماعی- طرح استفساریه قانون ممنوعیت به 
کار گیری بازنشستگان برای مستثنی شدن شهردار 

تهران در  جلسه دیروز  کمیسیون امور داخلی 
ــد و ایــن  ــی ش ــررس و شـــوراهـــای مجلس ب

کمیسیون با آن مخالفت کرد.
و  داخــلــی  امـــور  کمیسیون   سخنگوی 
شوراهای مجلس  عصر دیروز در تشریح 

نشست کمیسیون متبوع خــود بــه  خانه 
استفساریه  گفت:  طــرح  ملت 

ــردار  ــه ش ــدن  شـ مستثنی 
ــون مــنــع به  ــان ــران از ق ــه ت

کارگیری بازنشستگان از 
سوی اعضای کمیسیون 

سلیمی  شد.اصغر  رد 
ــه مــتــن  ــ ــا اشـــــــاره ب ــ ب
اســتــفــســاریــه اظــهــار 

کرد: سوال این استفساریه این بود؛ آیا همچنان که 
معاونان رئیس جمهور طبق قانون از قانون منع به 
کارگیری بازنشستگان استثنا شده اند، شهردار 
تهران نیز هم مستثنی می شود که پاسخ آن 

آری بود.
وی با بیان این که در این جلسه الویری رئیس 
ــورای عالی استان ها نیز حضور داشــت،  ش
گفت: اعــضــای کمیسیون در جــریــان رأی 
گیری با این طرح استفساریه مخالفت 
کردند و شهردار تهران را هم 
ردیف معاونان رئیس جمهور 
طبق  رو  ایــن  از  ندانستند 
شهردار  کمیسیون،  نظر 
تهران نباید از قانون منع 
به کارگیری بازنشستگان 

مستثنی شود. 

زهرا حاجیان – براساس تفاهم معاونت علمی و فناوری 
ریاست جمهوری و بیمه مرکزی، زمینه برای استفاده 
از خدمات کسب و کار های نو در فضای بیمه ای کشور و 
توسعه چتر بیمه ای کشور توسط استارت آپ ها فراهم 

شد.
در مراسم امضای این تفاهم نامه که با حضور معاون 
علمی رئیس جمهور و رئیس کل بیمه مرکزی جمهوری 
اسلامی ایران،برگزار شد ؛حل چالش های صنعت بیمه 
با شکل گیری شتاب دهنده ها و ارائه ایده های جدید در 
این حوزه  دردستورکار قرار گرفت .همچنین تسهیل 
فعالیت های شرکت های دانــش بنیان، نــوآور و کسب 
و کار های نو )اســتــارت آپ هــا( درصنعت بیمه و بهره 
گیری از ظرفیت شرکت های دانش بنیان به منظور حل 
چالش های عمده صنعت بیمه ، طراحی وعرضه پوشش 
های بیمه ای مورد نیاز شرکت های دانش بنیان ، ایجاد 
بستر های مقرراتی برای صدور پوشش های بیمه ای مورد 
نیاز شرکت های دانش بنیان  و کاهش هزینه ها در ارائه 

خدمت به مردم از جمله اهداف این تفاهم نامه است.
دکتر سورنا ستاری معاون علمی و فناوری رئیس جمهور 
درمراسم امضای این تفاهم نامه ،بااشاره به موفق نبودن 
مــذاکــرات چهار ســال معاونت علمی با صنعت بیمه 

گفت:سابقه همکاری و مذاکره ما با بخش های بیمه به 
چهار سال گذشته برمی گردد، ولی متاسفانه نتیجه ای از 
این مذاکرات گرفته نشد. وی با بیان این که  شرکت های 
دانش بنیان از دارایی های فیزیکی و تضامین لازم برای 
ادامه فعالیت های خود برخوردار نیستند، افزود: از این 
رو نیاز است تا با توسعه خدمات بیمه ای بتوانند خود 
ومحصولات خود را بیمه کنند. وی گفت: به تازگی صنعت 
بیمه پیشگام شده است تا با شرکت های دانش بنیان وارد 
همکاری شود. با امضای این تفاهم نامه علاوه بر ارائه 
سرویس های جدید بیمه ای، استارت آپ های جدیدی 

به حوزه بیمه وارد خواهند شد.

گردش مالی130هزار میلیارد تومانی فین تک ها	 
ستاری با اشاره به توسعه خدمات "فین تک" خاطرنشان 
کرد: هم اکنون تراکنش مالی این شرکت ها ۱30 هزار 
میلیارد تومان است، به طوری که بازیگرانی چون بورس 

و بانک نیز وارد این عرصه شده اند .

فعالیت  10   استارت آپ درصنعت بیمه	 
غلامرضا سلیمانی رئیس بیمه مرکزی ایران نیز در این 
نشست  با بیان این که هم اکنون ۱0 استارت آپ در 

صنعت بیمه فعال هستند، گفت: این شرکت ها در قالب 
کارگزاران بیمه فعال هستند و با امضای تفاهم نامه با 
معاونت علمی و تصویب قوانین مورد نیاز، چتر بیمه ای را 
توسعه می دهند. به گفته وی استارت آپ های فعال این 
حوزه  برای ادامه فعالیت باید از لحاظ صلاحیت فنی و 
علمی به تایید بیمه مرکزی برسند و امیدواریم با امضای 
این تفاهم نامه بتوانیم بستری برای فعالیت این شرکت ها 

فراهم کنیم.
رئیس بیمه مرکزی همچنین با تاکید بر این که استارت 
آپ ها در دو سال اخیر وارد فعالیت های بیمه ای شده اند، 
اضافه کرد: خوشبختانه امروزه بیمه مرکزی این واقعیت 
را پذیرفته است که این نوع شرکت ها برای رشد و توسعه 

صنعت بیمه و نه علیه فعالیت های بیمه عمل می کنند.
وی افــزود: طبیعی است که فعالیت این شرکت ها در 
بخش های بیمه ای نیاز به قوانین دارد، ولی اکنون این 
قوانین در مرحله تدوین  پیش نویس است و در اولین 
ــورای عالی بیمه،   قوانین مربوط به آن  فرصت در ش

تصویب خواهد شد.
به گفته سلیمانی، هم اکنون این شرکت ها در قالب 
کارگزاران صنعت بیمه فعالیت می کنند که با تصویب 
قوانین مربوط این شرکت های فناور می توانند با هدف 

توسعه خدمات بیمه ای فعالیت کنند.
وی  با بیان این که این تفاهم نامه در زمینه  توسعه چتر 
بیمه ای در کشور منعقد می شود،  تصریح کرد: ایران جزو 
کشورهایی است که انواع سیستم های بیمه ای  را دارد، 
اما  مسئله اصلی ما در این حوزه نفوذفرهنگ  بیمه  ، میان 
آحاد شرکت ها و مردم است؛ از این رو ما نیازمند نوآوری 
در ایــن بخش هستیم و با توجه به وجــود شرکت های 
استارت آپی در کشور ، حضور آن ها در بخش های بیمه ای 
گسترش  و  بیمه ای  صنعت  بازاریابی  تقویت  موجب 

خدمات بیمه ای خواهد شد.
رئیس بیمه مرکزی با اشاره به  دستور رئیس جمهور مبنی 
بر توسعه خدمات بیمه ای وافزایش ضریب نفوذ بیمه در 
بخش های مختلف جامعه گفت : این موضوع  در جلسه 
هیئت دولت  مورد تاکید قرار گرفته است  از این رو ما 
در صدد هستیم با کمک استارت آپ های این حوزه چتر 

بیمه را در جامعه بگسترانیم .
در این نشست همچنین اعلام شد که به منظور احصای 
برنامه های اجرایی این تفاهم نامه و نظارت بر حسن 
اجــرای آن هــا، کارگروهی متشکل از معاونان توسعه 
مدیریت و جذب سرمایه، معاونت علمی و معاونان طرح و 

توسعه و نظارت بیمه مرکزی تشکیل شود. 

با امضای تفاهم نامه همکاری کلید خورد ؛ 

ارائه خدمات جدید بیمه ای به شرکت های دانش بنیان واستارت آپ ها 

ناکامی آخرین امید مخالفان جوان گرایی

 استفساریه  برای افشانی هم 
به جایی نرسید

ــت  در یادداشتی از حسین  ــلاع رسانی دول پایگاه اط
انتظامی  دستیارارشد وزیر فرهنگ و ارشاداسلامی از 
آماده شدن  لایحه جدید»قانون مطبوعات و خبرگزاری 
ها«  خبر داد که در ۱۱8 ماده تا چند روز دیگر به مجلس 
تقدیم می شود. این لایحه حاصل حدود سه سال کار در 
دو کمیسیون فرهنگی و لوایح دولت بوده است و در فرایند 
تدوین و بررسی آن نمایندگانی از رسانه ها در کمیسیون 

فرعی نیز حضور داشته اند.
در این یادداشت آمده است: مهم ترین ویژگی این لایحه   
رژیم افتراقی آن است ، یعنی احکام خاص برای رکن 
چهارم دموکراسی . هم اکنون مدیران مسئول رسانه ها 
و روزنامه نگاران باید هم به قانون مطبوعات مسلط باشند 
و هم به دیگر قوانین از جمله قانون مجازات اساسی ؛ زیرا 
ممکن است جرمی از طریق مطبوعات واقع شود . ۱2 بند 
در ماده 6 قانون فعلی به حدود مطبوعات اشاره کرده و در 
بعضی مواد دیگر نیز جرم انگاری شده است ، به علاوه ده 
ها ماده از قوانین دیگر ، اما در قانون جدید فقط برای پنج 
مورد ، جرم انگاری شده است : هتک حرمت، نقض حریم 
خصوصی ، اهانت به مقدسات و جریحه دارکردن عفت 
عمومی، انتشار مطلب علیه امنیت ملی یا نظم عمومی 
و افشای اسناد محرمانه دولتی . مجازات هر یک هم در 
همین قانون آمده است . موارد دیگر ، تخلف محسوب می 
شوند که رسیدگی  به آن ها صرفا در اختیارات کمیسیون 

رسانه ها )جایگزین هیئت نظارت بر مطبوعات ( است .
دیگر ویژگی های عمده لایحه جدید عبارتند از : فربه شدن 
فصل حقوق مطبوعات، الزام مالکیت رسانه به صورت 
شخص حقوقی، تعریف دقیق پایگاه خبری، پایگاه اطلاع 
رسانی و خبرگزاری و تفاوت های آن ها، مدنی تر شدن 
ترکیب کمیسیون رسانه ها ، تغییرات در هیئت منصفه و 

حذف مجلات تخصصی دانشگاهی از شمول این قانون . 
بعضی از مواد مهم این قانون که متن کامل آن در پایگاه 

اطلاع رسانی دولت منتشر شده ، به این شرح   است :

 حق نقد دیدگاه های مقامات 	 
مــاده 8- حــق نقد، نصیحت، اعــتــراض و مخالفت با 
دیدگاه ها، اظــهــارات، تصمیمات و اقدامات مقامات، 
و  مطبوعات  توسط  حکومت  ــزاران  ــارگ ک و  مسئولان 

خبرگزاری ها تضمین می شود .

کاریکاتور بر اساس اظهارات مسئولان	 
مــاده ۱7/ تبصره 2- انتشار طنز یا کاریکاتور دربــاره 
یا بر اساس اظهارات، تصمیمات یا اقدامات  مقامات و 
مسئولان، هتک  حرمت  محسوب  نمی شود؛ مگر این که 

طنز بودن آن عرفاً برای مخاطبان آشکار نباشد.

انتشار مطالب جلسات قابل  تعقیب  نیست	 
  ماده 2۱-انتشار مطالب  واظهارات  مربوط به مذاکرات 
جلسات علنی مجلس شورای اسلامی،مجلس خبرگان 
رهبری، مجمع تشخیص مصلحت نظام، شورای نگهبان، 
شوراهای عالی اعم از فراقوه ای و غیر آن ها، تحت  هیچ  
شرایطی  به عنوان  توهین، افترا یا نشر اکاذیب قابل  تعقیب  

نیست.

محدودیت زمانی برای شکایت از رسانه 	 
 ماده 2۴- مهلت  اقامه  دعاوی  توهین، افترا و نشر اکاذیب 
ناشی از انتشار مطلب در مطبوعات و خبرگزاری ها یک ماه 

از تاریخ انتشار مطلب  مورد شکایت  است.

ماده 29- انتشار فیلم، عکس و صوت از کودکان )افراد 
کمتر از ۱8 سال(  بدون  اجازه  اولیا یا سرپرستان قانونی 

آنان  ممنوع  است .

رسانه با اعتبارات دولتی ممنوع	 
ماده 58- مؤسسات عمومی از تاریخ لازم الاجرا شدن 
این قانون نمی توانند از محل اعتبارات دولتی اعم از 
بودجه سالانه یا منابع اختصاصی و اعتبارات خارج از 
شمول، مطبوعات یا خبرگزاری دایر کنند. مطبوعات و 
خبرگزاری های موجود آن ها باید ظرف شش ماه از تاریخ 
لازم الاجرا شدن این قانون خود را با یکی از وضعیت های 
مندرج در ماده )۱( این قانون تطبیق داده یا منحل یا 
واگذار شوند. گزارش خراسان حاکی است، همچنین 
به  مطلب  نویسنده  مسئولیت  لایحه  ایــن  بند  چند  در 
مدیر مسئول منتقل شده و وی باید در دادگاه پاسخ گو 
باشد .در ماده  8۱ آمده است طرح شکایت صرفاً علیه 
مدیرمسئول انجام و کلیه اوراق به وی ابلاغ می  شود. 
مدیرمسئول می تواند مطابق مقررات شخصاً حاضر شود 
یا وکیل معرفی کند. در قانون مطبوعات فعلی تصریح 
شده است که مسئولیت مقالات و مطالبی که در نشریه 
منتشر می شود به عهده مدیر مسئول است ولی این 
دیگر اشخاصی  و  نویسنده  مسئولیت  نافی  مسئولیت 
که در ارتکاب جرم دخالت داشته باشند نخواهد بود 
مطالب  تهیه کنندگان  و  نویسندگان  و  مدیرعامل  و 
خبرگزاری ها حسب مورد دارای همان مسئولیت هایی 
هستند که برای مدیر مسئول و نویسنده مطبوعات منظور 
شــده اســت.مــاده 82 نیز تصریح کــرده اســت: توقیف 
فعالیت مطبوعات و خبرگزاری  ها جز در جرایم علیه 
امنیت داخلی و خارجی موضوع این قانون ممنوع است.

لایحه جدید قانون مطبوعات و خبر گزاری ها  به مجلس می رود 
 ممنوعیت انتشار رسانه با اعتبارات دولتی ومحدود شدن توقیف مطبوعات 

دانش پور- روز گذشته خبری به نقل از مدیرعامل صندوق 
بازنشستگی کشوری اعلام شد مبنی بر این که در صورت 
موافقت دولت و در صورتی که در لایحه بودجه 98 اعتبار ۱5 
هزار میلیارد تومانی پیش بینی شود، حقوق بازنشستگان 
صندوق بازنشستگی تا حدود یک میلیون تومان افزایش 
خواهد یافت. به گزارش تسنیم، جمشید تقی زاده گفت: 
95.5 درصد بازنشستگان صندوق بازنشستگی کشوری 
کمتر ازسه میلیون تومان حقوق می گیرند که این در شأن 
آن ها نیست و باید به وضعیت بازنشستگان رسیدگی شود 
و ما نیز سعی می کنیم این شرایط را تغییر دهیم. وی گفت: 
برای همسان سازی حقوق بازنشستگان به 30 هزار میلیارد 
تومان اعتبار نیاز داریم که امیدواریم با توجه به پیگیری های 
صورت گرفته با سازمان برنامه و بودجه و وزارت کار، تعاون و 
رفاه اجتماعی ۱5 هزار میلیارد تومان از این رقم در بودجه 
98 پیش بینی شود تا بتوانیم حقوق بازنشستگان را تاحدود 
یک میلیون تومان افزایش دهیم.  تقی زاده خاطرنشان کرد: 
افزایش این رقم می تواند بخشی از مشکلات بازنشستگان را 
برطرف کند چرا که بسیاری از این افراد همچنان اجاره نشین 
هستند و حقوقی که هم اکنون دریافت می کنند زندگی 
آن ها را تامین نمی کند. مدیرعامل صندوق بازنشستگی 
کشوری تصریح کرد: هم اکنون ماهیانه سه هزار و 250 
میلیارد تومان به عنوان حقوق بازنشستگی به بازنشستگان 

پرداخت می شود.
 این خبر اما به فاصله چند ساعت توسط سخنگوی صندوق 
بازنشستگی تکذیب شد و محمدرضا افشار گفت: رقمی 
که رسانه ها اعلام کرده اند صحیح نبوده و افزایش مبلغ 
یک میلیون تومان حقوق برای هر بازنشسته تکذیب می 
ــزود: بــرای اجرای  شــود. وی  البته در توضیح موضوع اف
طرح همسان سازی حقوق بازنشستگان 30 هزار میلیارد 
تومان اعتبار نیاز است. بنابراین از دولت محترم تدبیر و 

امید و نمایندگان فرهیخته مجلس که همواره حامی قشر 
بازنشستگان هستند، مجدانه در خواست می کنم از این رقم 
مبلغ ۱5 هزار میلیارد تومان آن را در بودجه سال آینده پیش 
بینی کنند تا ان شاءا... پس از تصویب این رقم در مجلس، 
صندوق بازنشستگی کشوری بتواند برای افزایش حقوق 
بازنشستگان تحت پوشش اقدامات لازم را انجام دهد.
اعلام و تکذیب خبر افزایش یک میلیون تومانی بازنشستگان 
صندوق بازنشستگی حاکی از آن است که هر میزان افزایش 
حقوق منوط به تامین اعتبار لازم توسط دولت است و از آن 
جا که افزایش رقم اعتبار اعلام شده که ۱5 میلیون تومان 
است، رقم کلانی می شود و به نظر نمی رسد دولت از پس 
تامین آن بربیاید ، بنابراین می توان گفت بازنشستگان نباید 
امیدی به این میزان افزایش حقوق داشته باشند. همان گونه 
که سخنگوی صندوق بازنشستگی کشوری هم اعلام کرده 
است: دریافتی هریک از بازنشستگان متفاوت بوده و در این 
زمینه میزان افزایش حقوق پس از طی مراحل تصویب و ابلاغ 

بودجه سال 98 مشخص خواهد شد.

خبر اشتباه	 
در این باره معاون اداری و مالی سازمان تامین اجتماعی نیز 
با تاکید بر این که در جلسه صبح یک شنبه شورای معاونین   
مدیرعامل صندوق بازنشستگی اعلام کرد که این خبر 
اشتباه است گفت: هم اکنون به هیچ عنوان بحث افزایش 
حقوق بازنشستگان وجود نــدارد. رحیم اردلان در گفت 
وگو با خراسان خاطر نشان کرد: تا زمانی که بودجه دولت 
تصویب نشده، درصد افزایش حقوق  مشخص نیست و تامین 
اجتماعی هم بعد از تصویب بودجه، پیشنهاد میزان افزایش 
حقوق بازنشستگان را به دولت ارسال می کند. وی تاکید 
کرد: البته با توجه به گرانی های اخیر قطعا دولت برنامه ریزی 

لازم را خواهد کرد ولی ما هنوز از برنامه دولت خبر نداریم.

  از اعلام احتمال افزایش یک میلیون تومانی حقوق بازنشستگان تا تکذیب آن

موضوع افزایش یک میلیونی حقوق 
بازنشستگان مطرح نیست

واکنش محمود صادقی به اتفاقات راهروهای مجلس

گزارش خراسان حاکی است،   محمود صادقی 
نماینده مجلس قبل از جلسه این کمیسیون و در 
پی   حضور ابراهیم امینی و بشیر نظیری دو عضو 
شورای شهر و حزب اعتمادملی همراه با   افشانی 
ــرای رایــزنــی با  در راهــروهــای مجلس و تــلاش ب
نمایندگان در توئیتی نوشت: »از ظهر امروز شاهد 
صحنه های عجیب و زننده ای در راهروهای مجلس 
هستیم؛ نوعی لشکرکشی خویشاوندی و قومیتی 
برای لابی با نمایندگان  جهت استثنای شهردار 

تهران از قانون منع به کارگیری بازنشستگان«.

افزوده شدن 245هزار مستمری بگیر از سال گذشته تاکنون
مدیرکل دفتر امور مراکز شبانه روزی توانبخشی بهزیستی گفت: تا پایان سال 95 بیش از 32٥ هزار نفر مستمری بگیر 
تحت حمایت بهزیستی بوده و از سال گذشته تا کنون با احتساب افراد مجهول الهویه و فاقد سرپرست به 570 هزار 
نفر افزایش یافته است. به گزارش فارس، مصطفی سراج  از حمایت یک میلیون و 380 هزار نفر معلول توسط سازمان 
بهزیستی کشور خبر داد و گفت: از این تعداد ۱۱.2 درصد دچار اختلالات بینایی، 39 درصد جسمی و حرکتی، 2۴.۴ 
درصد ذهنی، 8.2 درصد اختلالات روانی، ۱3.2 درصد شنوایی و 3.9 درصد گفتاری هستند. مدیر کل دفتر امور 
مراکز شبانه روزی توانبخشی مراقبتی سازمان بهزیستی کشور با اشاره به این که از زمان تشکیل سازمان بهزیستی 
تا پایان سال 9٥ حدود 32٥ هزار نفر از مستمری بگیران تحت حمایت این سازمان قرار گرفته اند، گفت: از سال 
گذشته تا کنون و با احتساب افراد مجهول الهویه تعداد 570 هزار نفر به مستمری بگیران بهزیستی  اضافه شده است .

برخورد با برگزار کنندگان جشن هالووین در مهدهای کودک
مدیرکل بهزیستی استان تهران از بررسی موضوع برگزاری جشن هالووین در چند مهد کودک خبر داد و گفت: در صورت 
تایید در کمیسیون نظارت بر مراکز غیر دولتی حتما با مهدهای متخلف برخورد می شود. داریوش بیات نژاد درباره 
برگزاری جشن هالووین در چند مهد کودک استان تهران به مهر گفت: برگزاری مراسم و جشن هایی که اسامی ملی و 
دینی ندارند و حتی مروج مبانی غیر فرهنگی و غیر دینی هستند در مهدهای کودک ممنوع است. وی گفت: ممنوعیت 
برگزاری مراسم و جشن های غیر دینی و فرهنگی مانند جشن هالووین و مشابه آن به تمامی مهدهای کودک اطلاع 
رسانی شده و موارد تخلف برای بررسی به کمیسیون نظارت بر مراکز غیر دولتی بهزیستی استان تهران ارجاع خواهد 
شد. مدیر کل بهزیستی استان تهران تاکید کرد: برگزاری چنین مراسمی بررسی خواهد شد و در صورت تایید در 

کمیسیون نظارت بر مراکز غیر دولتی حتما با مهدهای  متخلف برخورد می شود. 

توئیت دیروز محمود صادقی


